
 

  

Gram d. 10. maj 2025 
  

  

  

                                      Referat fra bestyrelsesmøde  

  

Sted:   Nobi Arnum       Tid:   9 . april 2025  Kl.:  19.00 - 21.00                

Ordstyrer: Formand        

Frugt/Vand:    Aftales over messenger        

Afbud:         

Referat 

 



 

1. Godkendelse af 

dagsorden og referat fra 

sidst  

Udgangspunkt	i	sidste	mødes	referat	Hvilke	
opgaver	har	vi	handlet	på?	 

Godkendt	med	tilføjelser	under	eventuelt.		 
	 

2. Nyt fra formand/ 

bestyrelsesmedlemmer  
   

	 

Suppleant fra Stefanie  

Tenna (1. suppleant) træder ind i bestyrelsen i 

stedet for Stefanie.  

Ref. fra fællesbestyrelsesmøde d. 01.04.  

 Der er kommet et referat fra Skolen. 

Vedhæ�es de�e referat.  

 Gode historier fra skole er vig"ge  

 Gramstrup – forbedringer – Næste 

gang vil Nobi gerne have lov "l at 

uds"lle i deres klasseværelse.  

 Bus udlån, det virker "l at være blive et 

rig"g godt samarbejde omkring bussen. 

Nobi er meget taknemmelige for at 

deltage.  

 Der var tale om et fælles arrangement i 

byen (gøgl i Gram) og by�e mellem 

Gram og Arnum. Det er et arrangement 

der skal lø�es i bestyrelserne.   

 Vi har fly�et 4 børn fra privatskoler "l 

Gram distriksskole.  

 Vi oplever at flere forældre vælger 

Gramskole. Da sammenholdet vokser 

omkring skolen og dag"lbuddet.   

 

				 

3. Nyt fra ledelsen  
  

• Budget	2025		 
Vi	holder	vores	handleplan	og	forventer	igen	at	have	et	
budget	i	balance	i	2027.	Det	betyder	at	vi	i	år	vil	have	
et	merforbrug	på	omkring	300.000,-	kr.			
 

• Børnetal	for	2025	 
Det	ser	fornufting	ud	også	med	børnetal	i	både	Gram	
og	Arnum.		

• Der	har	dog	været	to	udmeldinger	i	vuggestuen.	Vi	
forsøger	altid,	at	forstår	begrundelserne	for	
udmeldinger.	Vi	vil	hele	tiden	forbedre	os,	så	alle	
forældre	føler,	at	de	får	det	de	forventer.		 
 

• Hvordan	går	det	i	Nobi	lige	nu																											
Nobi	står	bedre,	der	arbejdes	hele	tiden	op	at	skabe	
størst	muligt	stabilitet	i	personalegruppen.	Der	er	gode	
og	stærke	ansøgere	til	de	stillingsopslag	Nobi	har.	Det	



 

glæder	os	og	i	det	lys	ser	vi	Nobi	som	en	attraktiv	
arbejdsplads.	 
 

• Pædagogiske	udviklingspunkter	i	Nobi	Gram	
og	Arnum	–	ud	fra	pædagogsik	tilsyn	 

I	de	kommende	1½år	vil	Børnehuset	Nobi	har	ekstra	
fokus	på	fælgende	områder:		
Arnum:		

 Styrke	de	sprogligelæringsmiljøer		
 Fælles	pædagogik	i	overgange	i	hverdagen	
 Vidensdeling	og	evalueringskultur		

															Gram		
 Styrke	de	sprogligelæringsmiljøer		
 Voksen	deltagelse	i	børne	initierede	lege	
 Vidensdeling	og	evalueringskultur	

		
Det	er	afgørende	at	vi	kommer	omkring	personalets	
stemmer,	samt	at	sikre	forældrestemmer.			
Det	skal	kommunnikeres	ud	hvordan	tilsynet	a.holdes	
og	hvordan	der	følges	op	på	tilsynet.	Dette	gøres	inden	
næste	tilsyn.			
 

• Hvordan	arbejder	vi	med	sygefravær 

Der	arbejdes	helt	systematisk	med	sygefravær.	Vi	vil	
have	særlig	fokus	på	det	korte	og	mellemlange	fravær.				
 

• Stuerne	i	Gram	efter	sommerferien 

Det	er	vigtig	vi	får	et	skriv	om	til	forældre,	der	er	
allerede	kommet	små	oplysninger	ud.	Vi	vil	gennemgå	
sammen	med	personalet,	hvor	meget	der	kan	meldes	ud	
nu	og	hvad	der	kan	vente	til	senere.			
 

 

• Ref.	fra	personalemøde	d.	25.	marts	 
Det	var	en	god	oplevelse	for	personalet.		
Selv	om	det	ikke	altid	er	godt	at	være	delt,	så	blev	det	
rigtig	godt.		
Vi	berørte	rigtig	meget	uden	at	komme	helt	i	dybden	
med	noget,	vi	manglede	.lere	gentagelser.		
Vi	havde	både	Tea	og	overgandssange	–		
Vi	bliver	udfordret	på	nogle	roller	–	er	det	noget	vi	kan	
gøre	for	at	fremme	rollelegen	eller	kan	vi	op.inde	noget	
nyt	der	kun	er	Nobis?	

		 
				 
  

4. Nyt fra Gram skole   														Gram	skole	er	desværre	ikke	med	i	en																																																					
forsøgsordning	omkring	mad	på	skolen.	
Skolebestyrelsen	oplevede	et	godt	fællesmøde	med	
forældrebestyrelsen	fra	Nobi.	Referat	fra	mødet	er	vedlagt.			



 

Tra.ikale	udforderinger	omkring	Gram	skole	er	blevet	
undersøgt	af	Rambøl.		

    

5. Indkommende emner fra 

forældre og bestyrelse       

	 

• Forældrehenvendelser	–	har	vi	en	fast	
prosedure	omkring	opfølgning?		 
Bestyrelsen	opfordrer	til	at	ledesen	udfrædigere	en	
procedure	omkring	tilbagemelding	til	forældre.		
Den	kommer	med	til	bestyrelsesmøde	når	den	er	
færdig.			

	 

• Personale	på	legepladsen 

Der	er	stadig	en	oplevelse	af	at	personalet	står	meget	
ved	indgangen.		
Der	er	ikke	personale	når	forældrene	kommer	ind	i	
børnehaven.			
Der	skal	være	nogle	der	hele	tiden	går	rundt.		
Er	legepladsen	for	stor	til	at	den	kan	dækkes?	–	skal	vi	
prøve	at	lukke	noget	af?		
Der	skal	skabes	mere	struktur	omkring	opgaverne	på	
legepladsen.		

	 

• Opfølgning	omkring	at	tage	tøj	af	på	
legepladsen.				 
Det er vig"ge at der bliver informeret omkring alvorlige 

hændelser – så der ikke bliver ”snik snak” i krogene.  

Når personaler oplever eller får kendskab "l sådanne 

situa"oner, skal alle forældre informeres. Ledelsen skal 

også informeres om sådanne situa"oner.   

	 

Vil	bestyrelsen	være	vært	for	visse	arrangementer	  

 

 

• Mød-bestyrelsen møde  

A�ales i messengertråd. – morgen 

eller e�ermiddag.   

  

	 

6. Eventuelt    

Næste	skolebestyrelsesmøde		
Årshjul	og	hjemmeside.		
	
Legepladsdag		
Kulturfest	er	d.	2.	august. 

7. Næste møde  

22.05.2025   

 

8. P-pladsen for emner     

  


